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СПРАВКА 

ЗА ОТРАЗЯВАНЕ НА ПОСТЪПИЛИТЕ ПРЕДЛОЖЕНИЯ ОТ ОБЩЕСТВЕНИТЕ КОНСУЛТАЦИИ ПО ПРОЕКТА НА РЕШЕНИЕ НА 
МИНИСТЕРСКИЯ СЪВЕТ ЗА УТВЪРЖДАВАНЕ БРОЯ НА ПРИЕМАНИТЕ ЗА ОБУЧЕНИЕ СТУДЕНТИ И ДОКТОРАНТИ ВЪВ ВИСШИТЕ 

УЧИЛИЩА И НАУЧНИТЕ ОРГАНИЗАЦИИ НА РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ ПРЕЗ УЧЕБНАТА 2017 - 2018 ГОДИНА 

№ 
Организация/потребител 

/вкл. начина на получаване на 
предложението/ 

Бележки и предложения Приети/ 
неприети Мотиви 

1.  Доц. Борислав Юруков, 
ректор на Югозападния 
университет „Неофит 
Рилски“ - Благоевград 

1. ЮЗУ, осъществява обучение по ОКС „Бакалавър" в специалностите от 
регулираните професии „Медицинска сестра" и „Акушерка" от професионално 
направление 7.5. Здравни грижи от учебната 2015/2016 година. С РМС № 694 / 
11.09.2015 г. е допълнено Решение на МС № 343 / 18.05.2015 г. за утвърждаване 
на места за прием през учебната 2015/2016 година, като са определени по 10 
места за прием в двете специалности, при заявени от Университета, съответно за 
специалност „Медицинска сестра" - 35, и за специалност „Акушерка" - 20. 
Решението е резултат от забавянето на РНС за преобразуване на Факултет 
„Обществено здраве и спорт" във Факултет „Обществено здраве, здравни грижи 
и спорт", ДВ, бр. 53 / 14.07.2015 г. - основание и предпоставка за утвърждаване 
на места за прием. С ПМС № 64 / 25.03.2016 г., се определя нов ред за 
утвърждаване на броя на приеманите за обучение студенти и докторанти в 
държавните висши училища от учебната 2016/2017 година. През учебната 
2016/2017 година за специалностите от регулираните професии „Медицинска 
сестра" и „Акушерка" са определени съответно 11 и 10 места, при заявен прием 
29 и 20 места. Представихме и мотивирано искане за увеличаване на местата за 
приемане на студенти по тези специалности до МС чрез МОН, подкрепено с 
препоръки и становища от почти всички управители на лечебни заведения и 
кметове на общини от региона. В съответствие с чл. 4, ал. 3-6 от ПМС № 
64/25.03.2016 г., максимално допустимият брой на приеманите за обучение 
студенти и докторанти за професионални направления и специалности от 
регулираните професии, за които няма данни за реализацията на завършилите 
студенти и докторанти, се определя въз основа на оценка на потребностите на 
пазара на труда, изготвена от експертна комисия. Специалностите „Медицинска 
сестра" и „Акушерка", по които се провежда обучение в ЮЗУ „Неофит Рилски", 
попадат в хипотезата на цитираните разпоредби. Съгласно тази хипотеза, в 
случай, че комисията по ал. 4 се е произнесла положително, максимално 
допустимият брой на приеманите студенти и докторанти по тези специалности 
следва да бъде равен на заявения брой от висшето училище. Такава експертна 
комисия не бе съставена, като вместо нея МОН въведе служебен коефициент, 
който не почива на аргументирани и ясни критерии. Този служебен коефициент 
не поставя в равностойно положение вече съществуващи специалности (по които 
студенти завършват своето образование и се реализират на пазара на труда) 

НЕ СЕ 
ПРИЕМА 

Искането е разгледано, но 
не е отразено, поради 
ограниченията на броя 
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Методика, 
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спрямо новооткрити специалности (по които още няма завършили студенти и 
поради това - без възможност да се отчете реализирането им на пазара на труда). 
За учебната 2017/2018 година ЮЗУ „Неофит Рилски" предложи прием на 
студенти по ОКС „Бакалавър" в специалностите от регулираните професии, 
както следва: 
- специалност „Медицинска сестра" - 45 места; 
- специалност „Акушерка" - 15 места. 
Одобрените по предложение на МОН места в Проекта за РМС за учебната 
2017/2018 г. са 10 места за специалността „Медицинска сестра" и 8 места за 
специалността „Акушерка". Считаме този отпуснат брой студенти за крайно 
незадоволителен и неприемлив, защото: 
- не бе спазено изискването на чл. 4, ал. 3, 4, 5 и 6 на ПМС № 64/25.03.2016 г. 
- и двете специалности разполагат с необходимия свободен капацитет (39 за 
специалността „Акушерка" и 52 за специалността „Медицинска сестра"). 
- осигурихме за обучението за студентите от тези специалности и поддържаме 
огромен материален ресурс и преподавателски състав, в съответствие с 
изискванията на закона и практиката. 
- интересът от страна на желаещите да се обучават по тези две специалности е 
съответно 8,7 кандидати за едно място по специалността „Акушерка" и 11,2 
кандидати за едно място по специалността „Медицинска сестра". 
- ЮЗУ „Неофит Рилски" заяви и е в ход процедура за програмна акредитация на 
специалностите от регулирани професии „Медицинска сестра" и „Акушерка". 
На основата на гореизложените факти и аргументи и в духа на коректното 
партньорство между нашите две институции, ЮЗУ „Неофит Рилски" желае да 
получи прием за обучение, субсидирано от държавата по смисъла на чл.9, ал. 3, т. 
6, б. „а" от ЗВО, за учебната 2017/2018 г., както следва: 
- по специалността „Медицинска сестра" - 40 студенти 
- по специалността „Акушерка" - 20 студенти 
2. ЮЗУ осъществява обучение по ОКС „Бакалавър" в специалностите 
„Кинезитерапия" и "Логопедия" от професионално направление 7.4. Обществено 
здраве. През учебната 2016/2017 година поради големия брой незавършили 
студенти разрешеният от НАОА капацитет по специалност „Кинезитерапия" 
беше запълнен почти изцяло и затова МОН разреши и утвърди прием на 
студенти в тази специалност само 9 места. За учебната 2017/2018 година 
Университетът вече разполага с капацитет за приемане на по-голям брой 
студенти в първи курс за специалност „Кинезитерапия", но с прилагането на 
методиката за определяне на местата за прием през тази година за двете 
специалности от професионално направление „Обществено здраве" -
„Кинезитерапия" и „Логопедия", се отреждат общо 20 места, от които в Проекта 
за Решение на Министерския съвет за учебната 2017/2018 г. са предвидени 10 
места за студенти в специалността от регулирани професии „Кинезитерапия" и 
10 места за специалността „Логопедия" за обучение, субсидирано от държавата 
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по смисъла на чл. 9, ал. 3, т. 6, б. „а" от ЗВО. Освен че с този механично разделен 
брой студенти се ощетява специалността „Логопедия", е ощетена и 
специалността „Кинезитерапия", защото: 
- двете специалности разполагат със свободен капацитет от общо 140 места в 
професионалното направление „Обществено здраве", като от тях свободният 
капацитет само за специалността „Кинезитерапия" е 48 студенти. 
- за учебната 2016/2017 г. интересът от страна на желаещите да се обучават по 
специалността „Кинезитерапия" е 14,2 кандидати за едно място, но поради почти 
запълнения през тази учебна година свободен капацитет, МОН отпусна на ЮЗУ 
„Неофит Рилски" едва 9 студенти, като този брой студенти бе усвоен. 
- свободният капацитет в специалността „Кинезитерапия" за учебната 2017/2018 
г. вече е налице поради предприетите от Университета своевременни действия, 
но според утвърдената с ПМС № 64/25 март 2016 г. методика, броят на 
студентите, които ЮЗУ „Неофит Рилски" ще има право да обучава в тази 
специалност за обучение, субсидирано от държавата по смисъла на чл. 9, ал. 3, 
т.6, б. „а" от ЗВО, отново ще бъде нищожен и няма да съответства нито на 
заявения интерес от страна на кандидатите да се обучават по тази специалност, 
нито на свободния капацитет, нито на инвестираните от Университета средства 
за подобряване на материалната база, нито на предприетите от страна на 
Университета действия за привличане и формиране на необходимия 
преподавателски състав. 
Поради гореизложените факти и аргументи ЮЗУ „Неофит Рилски" предлага за 
учебната 2017/2018 г. да ни разрешите прием от 20 студенти за специалността 
„Логопедия" и 48 студенти в специалността „Кинезитерапия" за обучение, 
субсидирано от държавата по смисъла на чл. 9, ал. 3, т. 6, б./а" от ЗВО. 

2.  Проф. Пламен Илиев, ректор 
на Икономическия 
университет - Варна 

На 11.04.2017 г. (протокол No. 8) на свое заседание Академичен съвет взе 
решение за разкриване на специалност „Съдебна администрация" в ОКС 
„бакалавър", редовно обучение, държавна поръчка, с 4-годишен срок на 
обучение, ПН 3.7 Администрация и управление от учебната 2017/2018 г. 
Проектът е съгласуван и отчита потребностите на съдебните институции в гр. 
Варна и региона. Икономически университет-Варна е образователна институция 
с традиции в преподаването на правни дисциплини и с опит в обучението по 
професионално направление „Администрация и управление". Считаме, че в 
партньорство със структурите на съдебната власт, ние ще изпълним качествено и 
отговорно обучението на студентите в специалност „Съдебна администрация", 
като сме убедени, че ще допринесем за бъдещото позитивно развитие на 
съдебната система в България. Създаването на специалност „Съдебна 
администрация" отговаря на нуждите на съдебната и прокурорска администрация 
от квалифицирани и с нужната подготовка специалисти, оказващи адекватно 
сътрудничество по реализиране правосъдните и правораздавателни функции на 
съдилищата и отделните институции. 
Понастоящем отсъствието на специално обучени кадри е сериозно препятствие 

НЕ СЕ 
ПРИЕМА 
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към нужния на всички нива професионализъм на отделните институции, предвид 
на което обучението в бакалавърска степен на лица в подобна специалност е 
първата решаваща стъпка в насока създаване и утвърждаване на 
професионалисти в съдебна администрация. Установяването и утвърждаването 
на такава специалност в дейността на Икономически университет - Варна, който 
има стабилни икономически и административно-управленски специалисти е 
предпоставка за успешно реализиране на образователен процес по създаване на 
нужните за системата експертни кадри. Направление Администрация и 
управление е акредитирано от НАОА за срок до 21.01.2021 г., с оценка 9.18 и 
капацитет на направлението 1000 студенти за ОКС „бакалавър". Широката 
фундаментална основа на ниво общи, специални и избираеми дисциплини залага 
на изучаването на базисни правни и управленски дисциплини, създаващи 
професионални познания в няколко основни насоки, а именно: 
1) стабилни и широки правни познания в сферата на отделните публични и 
частноправни отрасли, свързаните с тях норми, принципи и институти; 
2) нужните за работата на съдебната администрация знания за процесуалните 
аспекти на материалното право, съответните им процеси и съдопроизводства - 
наказателен, граждански и административен процес; 
3) специфики в деловодната дейност на отделните съдебни администрации, 
електронно правосъдие, информационни продукти и системи по управление на 
документи и правни информационни системи; 
4) административни и управленски дисциплини, етика на администрацията, 
съдебна психология и юридическа лексика 
Очакванията са обучаващите се лица да реализират познанията си в отделните 
звена на съдебната администрация и система с нужната експертност, добра 
теоретична и практическа подготовка и адекватни на изискванията за длъжността 
умения, познания и компетентност. Последното е решаваща стъпка и към 
задоволяване нуждите на съдебната система от кадри с целенасочена, 
степенувана и квалификационна подготовка, подборът за работа на които е и 
условие за повишена ефективност работата на институциите. 

3.  Проф. Анастас Герджиков, 
ректор на Софийския 
университет „Св. Климент 
Охридски“ 

Поради отпаднала необходимост, моля да бъдат оттеглени заявените 10 (десет) 
места, субсидирани от държавата в редовна форма на обучение за образователно-
квалификационна степен „бакалавър" в професионално направление 5.3. 
Комуникационна и компютърна техника. Промяната засяга приложение № 1.24 
от проекта за Решение на Министерски съвет за утвърждаване на броя на 
приеманите за обучение студенти и докторанти във висшите училища и научните 
организации на Република България през учебната 2017/2018 г и молим да бъде 
отразена. 

ПРИЕМА 
СЕ 

Корекцията е отразена в 
Приложение 1.24 от 
проекта на РМС. 

4.  Чл. кор. Проф. Стефан 
Костянев, ректор на 
Медицинския университет - 

Във връзка с подготовка на решение за определяне броя на приеманите студенти 
в държавните ВУ, моля да бъде направена корекция в РДПСДВУРБ в допълнение 
към подадените до 15.03.2017 година. Съгласно решение на Ректорския съвет на 

ПРИЕМА 
СЕ 

Корекцията е отразена в 
Приложение 1.13 от 
проекта на РМС. 
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Пловдив Медицински университет - Пловдив от 04.04.2017 година, поради слаб успех и 
неиздължени в срок учебни такси прекъсват обучението си 172 студенти от 
специалност „Медицина", с което се освобождават съответните бройки от 
капацитета на специалността, необходими за отпускане на 150 места за държавен 
прием през 2017/2018 година. 

5.  Преслав Янков В бележка към Приложение № 1 към гореспоменатия проект е отбелязано, че 
места по специалността Медицина във въпросния университет няма да има, 
защото има липса на достатъчен капацитет. Разбираем е фактът, че няма място, 
било то университет, което може да приема неограничен брой студенти. Но 
съгласете се, че именно специалността Медицина би следвало да бъде с 
приоритет пред други специалности. Не степенувам по важност определени 
специалности, те също са приоритетни за даден брой студенти, но нека не 
забравяме и факта, че именно медиците са хората, от които зависи здравето на 
населението. Позовавайки се на статистика твърдя, че много специалисти, 
завършили медицина, заминават за чужбина. Това води до намаляване броя на 
същите специалисти тук, в България. Редно ли е да се ограничава създаването им, 
защото не може да се осигури достатъчен капацитет за кандидат-студентите?  
Голям брой желаещи кандидат-студенти да учат медицина започват подготовката 
си за редицата пробни, предварителни и редовни конкурсни изпити още в 
началото на 11 клас на средното училище. Това са две години усилен труд и 
средства от страна на семействата им да финансират посещението на децата си 
на частни уроци по химия и биология. Смятате ли за справедливо от гледна точка 
на кандидат-студентите и техните семейства подобен проект да се обсъжда и/или 
обнародва по средата на КСК в българските ВУ, когато вече са на финалната 
права и почти на прага на кандидатстването си в желания университет? Нека 
допуснем и друг вариант - даден ученик решава да кандидатства медицина в 
началото на 12 клас. Цяла година полага труд, а накрая, след като вече се е явил 
на предварителен конкурсен изпит, се установява, че места по специалността му 
няма да има през идната учебна година. Позовавайки се на факти, ще подчертая, 
че изключително малък процент от тези кандидат-студенти биха изобщо си 
помислили да се върнат именно в този университет година по-късно, ако тогава 
се намери нужния капацитет за тях. За различните университети е различен 
форматът на изпита. Няма място в страната, където да готвят за всички формати 
еднакво добре. Защо трябва да се лишават толкова съвестни и отговорни млади 
хора (които в наши дни са голяма рядкост) от възможността да учат специалност, 
която подготвя за държавата специалисти, от която тя се нуждае? Нека не 
забравяме и факта, че не всички кандидат-студенти и техните семейства имат 
възможности съответно да отидат да учат или пратят децата си в друг град. 
Издръжката не е малка, за родителите на студенти от по-малките градове, като 
моя, често е непосилна задача 

НЕ СЕ 
ПРИЕМА 

Получената бележка не 
съдържа конкретно 
предложение, а само 
констатации по проекта. 

 


